
1
                                                                    -  -       

                                               Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije  

P-br. 28/2018

Priština, 20. juli 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali:  Duda Balje, Saša Milosavljević, Saranda Bogujevci, Luljeta
Veselaj-Gutaj  i  Fisnik Ismaili. 

Odsutni: Lirije Kajtazi, Mirjeta Kalludra, Mexhide Mjaku-Topalli, Shemsi Syla, Teuta Haxhiu
i Albulena Balaj- Halimaj. 

Osoblje za podršku Komisiji: Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Ostali učesnici: Jahja Lluka-KP, Prenk Gjetaj- KP-VKNL, Kushtrim Gara- KP-VKNL, Blerina
Krasniqi-KDI, Emine Shehu- Kancelarija za informisanje - Skupština, Teuta Prekazi-UN, Visar
Bivolaku-EUO i Ardita Sylejmani-RTK.

Sednicom je predsedavala Duda Balje, predsednica Komisije.

Članovi Komisije nisu imali primedbe ni ostale predloge na dnevni red predložen od strane
predsednice Komisije, stoga Komisija je odvila radove sledećim:

Dnevnim redom:

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice;

2. Diskusija u Komisiji o pitanju nestalih lica nakon Londonskog samita. 
    Pozvani: Predstavnici Vladine komisije za nestala lica;
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3. Sastanak Funkcionalne komisije sa grupom studenata iz Italije i predstavnicima Italijanskog
KFOR-a:

4. Razno.

                                                                     ***

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice

Zapisnik sa sednice održane 21. juna 2018. godine, nije izglasan, jer nije bilo kvoruma.

2. Diskusija u Komisiji o pitanju nestalih lica nakon Londonskog samita.
    Pozvani: Predstavnici Vladine komisije za nestala lica

Predsednica – navela je da iako nemamo  kvorum, saslušaćemo pozvane iz Vladine komisije u
vezi toga o čemu se diskutovalo na Londonskom samitu o pitanju nestalih lica.

Jahja Lluka - naglasio je da je na Londonskom samitu jedna od najvažnijih tačaka bilo pitanje
nestalih lica, gde osim premijera održan je i sastanak regionalnih komisija na kojem su
prisustvovale sve zemlje iz bivše Jugoslavije i po prvi put na Londonskom samitu Kosovo je
bilo ravnopravno sa svim državama. Na sastanku sa regionalnim komisijama predstavljen je
plan od strane Ministarstva spoljnih poslova Velike Britanije i ICMP-a, koji nažalost nije
potpisan, jer je Hrvatska insistirala da je izvršila svoje dužnosti i sada je deo Evropske unije i
nije želela da bude deo istog nivoa sa drugim zemljama u regionu. Srbija je insistirala ili da
učestvuju  svi ili ne, ali bitno je da su predstavnici Hrvatske usvojili plan i obavezali se da će
ga implementirati i svi premijeri koji su učestvovali na Londonskom samitu, potpisali su
posebnu tačku za rasvetljavanje sudbine nestalih lica u regionu. 
Poznato je da je oko 40.000 ljudi nestalo tokom ratova 90-ih godina prošlog veka u bivšoj
Jugoslaviji i da je 70% slučajeva od tog broja rasvetljeno. I dalje se ne zna o sudbini 12.000
osoba, dok mi kao Kosovo tražimo 1650 naših ljudi. Ovaj plan takođe predviđa formiranje
posebne regionalne grupe koja je dobila ime Londonska grupa i nadamo se da je to svetlost na
kraju tunela, kako bi se ubrzalo pronalaženje naših ljudi koji su nestali. Na ovom samitu,
poseban govor je održao i Princ Charls, a njegov govor je bio veoma dirljiv.
Obavezuju se države regiona da sve informacije koje imaju, moraju budu transparentne i da ih
pruže odgovarajućim državama koje ih zahtevaju.
U nastavku je obavestio članove Komisije da je formirana radna grupa za izradu koncept
dokumenta o Nacrtu zakona o nestalim licima i rekao da veruje da će uskoro da se prosledi
Vladi i Skupštini.

Predsednica – pitala je koje se promene očekuju nakon sastanka Londonskog samita na kojem
je rečeno da je dato zeleno svetlo za pružanje informacija i da je sada Srbija obavezna da pruži
informacije o nestalim licima i zemlje regiona su obavezne da pruže informacije što nam je i
potrebno.

Jahja Lluka – istakao je da na osnovu potpisa, sve države su obavezne da pruže informacije, a
da li će se Srbija pridržavati sporazuma naveo je da je malo skeptičan, ali da se nada da će
pritisak od svih evropskih lidera koji su bili prisutni, imati svoj uticaj.
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Luljeta Veselaj -Gutaj – naglasila je da je Londonski samit dobar korak za Kosovo i nadam se
da Srbija treba odgovarati na zločine i genocid koji je počinila na Kosovu, vreme je da potpisi
koji su dati na takvim samitima kao što je Londonski, ne ostanu samo potpisi na papiru, već da
donose konkretne postupke, jer Srbija ima mnogo duga prema Kosovu i svi moramo da
usredsredimo svoj fokus na rasvetljavanje sudbine svih onih lica za koje i dalje ne znamo gde
su. Zatim je pitala šta tačno očekujete nakon ovog samita, koji su prvi koraci koji će se
preduzeti i da li će ova tema biti uključena u dijalog između Kosova i Srbije.

Fisnik Ismaili - bio je zainteresovan da sazna da li je izrađen bilo koji akcioni plan i da li je
određen neki datum kada se očekuje da se preduzmu prvi koraci, kako bi videli da li se taj
sporazum sprovodi. Rečeno je da je stagnirano 16 krivičnih prijava i da li postoji neki razlog
što je tako mali broj i zašto su obustavljene i zašto su odloženi nalozi za istragu slučajeva.

Predsednica – rečeno je da je formirana posebna regionalna grupa, da li je određen
predstavnik Kosova u ovoj grupi?

Jahja Lluka – naveo je da je akcioni plan predstavljen od strane Ministarstva spoljnih poslova
Velike Britanije i ICMP-a i nije potpisan od strane Hrvatske, ali je premijer Hrvatske potpisao
Deklaraciju Samita. Grupa nije uspostavljena zato što nije potpisan akcioni plan koji ima i
datume. Sledeće nedelje verujem da ćemo uspeti da postanemo član ICMP-a i obavezali smo se
da ćemo implementirati taj plan, bićemo članovi Londonske grupe, koja će biti formirana i
Kosovo će imati svog predstavnika.
Što se tiče dijaloga, istakao je da nije moguće da ovo pitanje ne bude uključeno u dijalog, jer
bez rasvetljavanja sudbine ovih ljudi neće biti mira na Kosovu ni u Srbiji. Dok, što se tiče
istrage, naveo je da smo vršili pritisak i na tužilaštvo da sve treba da bude javno, jer insistiramo
da se poštuje zakon i zakonski rokovi, postoje neki slučajevi koji su rešeni, ali postoji izgovor
da postoji nedostatak tužilaca. On je rekao da postoje kršenja zakona, ali da se zakon treba
poštovati isto kao i za Albance tako i za Srbe i naveo je da opština Gračanica krši zakon, jer
one porodice nestalih lica nisu oslobođene od računa za električnu energiju.

Prenk Gjetaj – rekao je da u vezi slučajeva porodica nestalih lica koji su ostali što nisu dali
krv, postoje slučajevi manipulacija od strane mnogih ljudi koji utiču na porodice koje se nadaju
 da su im članovi živi i postoji mogućnost da su zapravo ti posmrtni ostaci njihovih članova
porodice. Ali, dok ne postoji uporedni uzorak, ne možemo znati tačan identitet. Razlozi za ovo
mogu biti razni, može biti prevara, ali i psihofizički element da se ni na jedan način ne slaže sa
stvarnošću, jer želi živeti san da su njegovi članovi porodice živi. Nalozi se baziraju na
informacije da nadležni organi ili policija za ratne zločine, koji prikupljaju informacije i na
osnovu poverljivih i argumentiranih informacija podnose zahtev za izdavanje sudskog naloga,
ali može se desiti da i taj nalog sada treba da sprovede Institut za sudsku medicinu, dok Institut
za sudsku medicinu do sada je vodio EULEX i došlo je do određenih odugovlačenja.

Predsednica – zahvalila se predstavnicima Vladine Komisije za nestala lica o informacijama
koje su predstavili pred članovima Komisije.
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3. Sastanak Funkcionalne komisije sa grupom studenata iz Italije i predstavnicima
Italijanskog KFOR-a

Članovi Komisije sastali su se sa grupom studenata iz Italije i predstavnicima italijanskog
KFOR-a, tom prilikom su se od strane predsednice i članova Komisije informisali o sastavu i
delokrugu ove komisije i Skupštine u celini. O izazovima sa kojima se Kosovo suočava i
radom koji se obavlja, kako bi se prevazišli ovi izazovi, dok su studenti bili zainteresovani u
vezi rada Funkcionalne komisije i zakonodavnih procedura u Skupštini Kosova. Takođe, su bili
zainteresovani da saznaju više o stanju procesa integracije Republike Kosova u institucijama
EU, o ekonomskom razvoju Kosova i mnogim drugim pitanjima.

Na pitanja studenata iz Italije odgovorili su članovi Komisije. 

Nakon sastanka sa članovima Komisije, grupa studenata iz Italije u pratnji poslanike Saranda
Bogujevci posetila je Salu za plenarne sednice Skupštine Kosova.

Sednica je završena u 15:30 časova.

Pripremilo:
Osoblje za podršku Komisiji

                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                          Duda Balje


